
Protokół Nr XXXV/2012
z XXXV Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 17 grudnia 2012 roku w sali

Urzędu Miejskiego, Stary Rynek 1.
Ustawowa liczba Radnych      – 21 
Obecnych na Sesji Radnych   - 19 
          Porządek obrad:  
1. Otwarcie obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Miejskiej.
4. Rozpatrzenie uchwał:
    1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2012 rok,
    2/ w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów        
        Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok,
    3/ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności niezabudowanej nieruchomości        
        gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Bolimowska,
    4/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej działek gruntu, 
        położonych w Łowiczu w obrębie Górki przy ul. Sobockiej i Łęczyckiej,
    5/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach 
        zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których przedmiotem 
        są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza,
    6/ w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla samorządowego 
        zakładu budżetowego – Zakład Usług Komunalnych w Łowiczu,
    7/ w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku Międzygminnego „ Bzura” z siedzibą 
        w Łowiczu,
    8/ w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku Międzygminnego „ Bzura” z siedzibą 
        w Łowiczu.  
  5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

  6. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
  7. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
  8.Zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa. 

Powitał Radnych, Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza 
Miasta Pana Bogusława Bończaka, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta 
Panią  Marię  Więckowską  Skarbnika  Miasta  Pana  Arkadiusza  Podsędka,  Naczelników 
Wydziału, Radcę Prawnego Panią Katarzyna Kranik Saleh, pracowników Urzędu Miejskiego, 
przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa - stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej 
obecnych jest 19 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym  dotarła  wiadomość  o  śmierci  Pana  Bolesława 
Hejchmana  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego.  Radni  uczcili  śmierć  Pana  
B. Hejchmana minutą ciszy. 
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Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek 
obrad XXXV Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim  
zaproszonym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęło pismo od Burmistrza Miasta 
w  sprawie  wprowadzenia  dodatkowego  projektu  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  
Nr XI/88/2011 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 22 czerwca 2011 r sprawie zasad i trybu 
postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadania związanego z usuwaniem 
azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie miasta Łowicza.
 Zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzony, jako uchwałę nr 9 w pkt.4 porządku 
obrad.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie zmienionego porządku 
obrad.                

17„za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdziła, że Rada Miejska w Łowiczu przyjęła 
zmieniony porządek obrad jednogłośnie.
Ad. 3.
Protokół z XXXIII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej 
oraz na sali obrad. 
Sekretarzem XXXIII Sesji był Radny Leszek Plichta, Radni oraz Sekretarz uwag do 
Protokołu z XXXIII Sesji Rady nie zgłosili.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  skoro  uwag  nie  zgłoszono,  protokół  
z XXXIII Sesji został przyjęty bez zmian.
Na Sekretarza XXXV Sesji Rady Miejskiej zaproponował Radnego Ryszarda 
Szmajdzińskiego, który wyraził zgodę.
 Ad.4.
1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2012 rok- przedstawił  
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik)
Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.

( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
19 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie..
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/235/2012
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2/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki
 i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2013 rok – przedstawiła Pani Małgorzata Nowak Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych.

( stanowi załącznik)
Radny Robert Wójcik – pogratulował wprowadzenia do powyższego Programu zadania
pn. „Wspomaganie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie Centrów 
Integracji Społecznej”, uznał to za bardzo dobry pomysł. Do realizacji tego zadania potrzebna 
będzie współpraca pomiędzy Powiatowym Urzędem Pracy i Miejskim Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej, który powinien wystąpić o pozyskanie środków zewnętrznych. 

Opinię Komisji Społecznej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Grażyna Sobieszek.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  
Leszek Plichta.
Opinię  Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  –  przedstawił  
Przewodniczący Pan Cezary Gawroński.

( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
19 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie..
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/236/2012

3/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Bolimowska 
– przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

                              ( stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.

( stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
19 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie..
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/237/2012
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4/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
działek gruntu, położonych w Łowiczu w obrębie Górki przy ul. Sobockiej i Łęczyckiej 
- przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

  ( stanowi załącznik)

  Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
                       
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie projektu uchwały.

19 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie.
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/238/2012

 5/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 
po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których 
przedmiotem  są  te  same  nieruchomości  znajdujące  się  w  zasobach  Gminy  Miasta 
Łowicza - przedstawiła Pani Anna Gajewska naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

            ( stanowi załącznik)

  Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
                       
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie projektu uchwały.

19 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie.
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/239/2012
                     
6/ Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej 
dla samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Usług Komunalnych w Łowiczu – 
przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

                            ( stanowi załącznik)

  Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
                       

4



Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie projektu uchwały.

19 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie.
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/240/2012

7/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku Międzygminnego 
„ Bzura” z siedzibą w Łowiczu -  przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału  
Spraw Komunalnych. 

( stanowi załącznik)
Radny  Ryszard  Szmajdziński -  zapytał  czy  projekt  powyższej  uchwały  przedkłada 
Burmistrz do akceptacji Rady?
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – poinformował, że projekt tej uchwały przedkłada do
akceptacji Rady Miejskiej.  
Ponadto poinformował, że gdy Związek Międzygminny „Bzura” próbował połączyć główne 
zadanie inwestycyjne, jakim jest budowa zakładu w Piaskach Bankowych i wprowadzić do 
statutu  wspólną  gospodarkę  śmieciami  od  1lipca  2013r.  zawsze  informował  na  Walnych 
Zgromadzeniach Związku,  na posiedzeniach komisji  i  Sesji  Rady,  że miasto Łowicz chce 
pozostać w Związku, który współtworzyło.
Trudno obecnie przewidzieć, jakie jeszcze będą zmiany w ustawie o gospodarce śmieciami, 
jakie będą doświadczenia innych samorządów w tym zakresie. 
Związek czyni starania celem pozyskania środków unijnych na budowę zakładu w Piaskach 
Bankowych, która jest już przygotowana. Miasto Łowicz będzie beneficjentem pozyskanych 
środków. 
Na 22 samorządy będące w Związku jest ok. 170 tys. mieszkańców, Łowicz w tym Związku 
ma 1/6 mieszkańców tj. 29,5 tys. i płaci najwyższą składkę członkowską 63 000 zł i składka 
inwestycyjna w 2011 roku 201 000 zł. a w 2012 roku 604 000 zł.
Przypomniał, że na dzień dzisiejszy wysypisko w Łowiczu będzie funkcjonowało do końca 
2017 roku, będą czynione starania, aby funkcjonowanie tego wysypiska przedłużyć. 
Jeżeli miasto Łowicz było by poza Związkiem to po 2017 r. opłaty za śmieci dla Łowicza 
będą wyższe. 
Istotny jest zapis w statucie Związku dot. rekultywacji istniejących składowisk odpadów, · a 
taka rekultywacja łowickie wysypisko czeka. Jeżeli Walne Zgromadzenie nie dokona zmiany 
zapisu w statucie w tym zakresie to Łowicz może liczyć na dofinansowanie tego zadania ze 
środków Związku. 
Miasto płaci regularnie składki członkowskie i inwestycyjne. 
Nie podjęcie proponowanych uchwał spowoduje wykluczenie miasta Łowicza ze Związku. 
Odzyskanie składek po wystąpieniu ze Związku będzie bardzo trudne. 
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Poinformował, że Związek przygotowuje się do wycofania z podjętej uchwały 
w dniu 9.10.2012r o wspólnym zagospodarowaniu odpadów do czasu wybudowania zakładu 
w Piaskach Bankowych.
Dla Łowicza ważne jest, aby w Związku Międzygminnym „Bzura” pozostać, zwrócił się
 z prośbą do Radnych o przyjęcie proponowanych uchwał.  
Radny Władysław Michalak – zapytał o komentarz i opinię w tej sprawie delegatów Rady.
Radny Robert Wójcik – zapytał, po co były cyt. „ te ceregiele” skoro dzisiaj słyszą Radni 
tylko o pozytywach, gra na czas miała dać jakieś korzyści dla miasta. 
Jeśli  miasto  przyjmie  proponowane  uchwały  to  będzie  musiało  zapłacić  składki  ponad 
604 000 zł.
 Aby Związek mógł się wycofać z uchwały z dnia 9.10.2012r potrzebna jest zgoda Walnego 
Zgromadzenie, co takie oczywiste dla Radnego nie jest. 
Zapytał  Burmistrza  i  delegatów  Rady  czy  podejmą  działania  na  rzecz  zmian  w  statucie 
Związku? Zaapelował o podjęcie takich działań.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – stwierdził, że są również argumenty świadczące, aby 
ze Związku wystąpić.  Przedstawiciele miasta są rozczarowani pracami Zarządu Związku
 i przedłużającą się budową zakładu w Piaskach Bankowych. 
Związek miał zagwarantowane dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego, ale prace 
ówczesnego Zarządu Związku spowodowały, że te środki utracił. 
Stwierdził, że taktyka przedłużania przyjęcia tych projektów uchwał do bezpiecznego końca 
jego  zdaniem  była  potrzebna.  Miasto  zyskało  poprzez  swój  protest  przeciwko  uchwale
 o  wspólnym  zagospodarowaniu  śmieci,  będzie  on  uznany  przez  Walne  Zgromadzenie 
Związku. 
Stwierdził,  że  jako przedstawiciele  Rady Miejskiej  w Związku będą  korzystać  z  pomocy 
prawników i prawa do zaskarżania podjętych uchwał. 
Radny Grzegorz Michalak- stwierdził, że śmieci to biznes, Polska jest już długo w Unii 
Europejskiej.  Konsekwencją  wejścia  Polski  do Unii  jest  między innymi data:  lipiec  2013 
roku. Polska będzie płacić potężne kary, jeśli nie będzie uzyskiwać wskaźników z segregacji 
śmieci. Jego zdaniem składowisko w Piaskach Bankowych powstanie dopiero za kilka lat.
Nie podjęcie proponowanych projektów uchwał spowoduje,  że miasto Łowicz największy 
udziałowiec  wystąpi  ze  Związku,  małe  gminy,  które  są  w  większości  udziałowcami  nie 
zdołają  udźwignąć  w  przyszłości  kosztów  inwestycyjnych.  Coraz  trudniej  jest  pozyskać 
środki unijne. 
Optymistyczne jest zapewnienie Prezesa Związku, że wszelkie zmiany w statucie najpierw 
będą opiniowane przez samorządy a następnie będą kierowane na Walne Zgromadzenie celem 
przyjęcia.  Zapewnił,  że  przedstawiciele  Rady  w  Związku  będą  bardziej  aktywni,  będą 
wnioskować o powołanie komisji statutowej celem dokonania zmian w statucie Związku. 
Będzie głosował za przyjęciem proponowanych uchwał. 
Radny  Ryszard  Szmajdziński-  nikt  z  Rady  nie  powie  jednoznacznie,  aby  ze  Związku 
wystąpić wszystkie wątpliwości i pytania spowodowane są troską o mieszkańców Łowicza
i w trosce o budżet miasta Łowicza. 
Argumentacja przedmówcy,  że małe gminy nie udźwigną problemu Związku,  wobec tego 
Łowicz  musi  udźwignąć  więcej.  Dlaczego  zatem  Łowicz  ma  zdecydowanie  mniej  do 
powiedzenia niż to wynika z tych obciążeń?
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Wcześniej negował statut Związku, statut ten czyni miasto bezradnym. 
Przypomniał, że wspólnie z Radnym Wójcikiem mieli najwięcej obaw i wątpliwości, ale aby 
nie hamować całego procesu, wstrzymali się od głosu. 
Radny Michał Trzoska – (wypowiedź stanowi załącznik).
Radny Robert Wójcik- uchwałę w sprawie wspólnej gospodarki śmieciowej Związek przyjął 
w październiku i w tej sprawie mamy czas do kwietnia 2013 r., Jeśli proponowane projekty 
uchwał  zostaną  przyjęte  to  niezwłocznie  miasto  powinno  opracować  program 
oszczędnościowy, jego zdaniem miasto w latach 2013i 2014 nie ma prawie żadnych zdolności 
kredytowych. 
Radna Jolanta Głowacka- jej zdaniem miasto nie ma innej alternatywy, obecnie istniejące 
składowisko odpadów będzie funkcjonowało do 2017 roku, a potem, co dalej?
Przyznała, że statut Związku Międzygminnego „Bzura” nie jest doskonały, wszyscy się uczą 
na błędach
Radni z poprzedniej kadencji poświęcili nie mało czasu i dyskusji przyjmując statut Związku.
Miasto  Łowicz  nie  posiada  możliwości  finansowych,  aby  samo  zajęło  się  gospodarką 
śmieciową. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz –  przyznał,  że  statut  Związku  nie  jest  doskonały, 
pomimo że przy pracach nad statutem pracował Radca prawny Urzędu Miejskiego. Dzięki 
staraniom Radcy prawnego Urzędu Miejskiego miasto posiada nie jednego a trzech delegatów 

w Związku.
Radny Ryszard Szmajdziński – zwrócił uwagę Radnej Głowackiej, aby nie uogólniać 
wszystkiego, jako Radny w poprzedniej kadencji był przeciwko takiemu składowi delegatów 
i przeciwny statutowi Związku. 
Pogratulował świetnego wystąpienia Radnemu Michałowi Trzosce, istotnym jest fakt, że 
Zarząd Związku kilkakrotnie dał powód, aby mu nie dowierzać.
Radna Ewa Zbigniewem- stwierdziła, że w całości podziela obawy swoich przedmówców,
Jej zdaniem takie powoływanie głównego księgowego i Zarządu Związku prowadzić będzie 
w pewnym sensie do uspółkowienia Zarządu.
 Jej obawy dotyczą faktu, że pozostając dalej w Związku miasto Łowicz straci możliwość 
uzyskania proporcjonalnych głosów do liczby mieszkańców. 
Nie poprze proponowanych projektów uchwał, ale nie będzie głosowała przeciw. 
Radny Jacek Haczykowski, –jako przedstawiciel Rady jest za tym, aby miasto w Związku 
pozostało dzięki działaniom Burmistrza, miasto Łowicz zyskało zapis w statucie pozwalający 
ze środków Związku finansować rekultywację istniejących już wysypisk odpadów. 
Wcześniej  czy  później  zakład  w Piaskach  Bankowych  powstanie,  co  wtedy zrobi  miasto 
Łowicz, które nie będzie w Związku? 
Osobiście będzie głosował za przyjęciem tych projektów uchwał.
Przewodniczący  Rady  Henryk  Zasępa–  przychylił  się  do  wypowiedzi  swojego 
przedmówcy,  widzi  również  zagrożenia,  ale  wybiera  mniejsze  zło  i  będzie  głosował  za 
przyjęciem  proponowanych  uchwał.  Nadmienił,  że  aby  przyjąć  uchwały  dot.  zmian  
w  Statucie  Związku  Międzygminnego  „  Bzura”  z  siedzibą  w  Łowiczu  należy  je  przyjąć 
bezwzględną większością głosów. 
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Opinię  Komisji  Społecznej  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Grażyna  
Sobieszek. 
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  
Leszek Plichta. 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.

15 „za”, 0„ przeciw”, 4„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
większością głosów. 
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/241//2012

8/  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zmian  Statutu  Związku  Międzygminnego 
„ Bzura” z siedzibą w Łowiczu-  przedstawił Pan Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  
Spraw Komunalnych. 

( stanowi załącznik)
Radni uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji  Społecznej  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Grażyna  
Sobieszek. 
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  
Leszek Plichta. 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.

15 „za”, 0„ przeciw”, 4„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
większością głosów. 
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/242/2012

Radny Tadeusz Żaczek – stwierdził, że problem dot. ustawy śmieciowej występuje w całym 
kraju,  o  czym  donosi  prasa.  Niektóre  gminy  w  Polsce  protestują  przeciwko  zapisom  
o konieczności  organizowania  przetargów na  odbiór  odpadów, gdy gmina posiada własne 
firmy  komunalne  świadczące  takie  usługi.  Inowrocław  zaskarżył  z  tego  powodu  ustawę 
śmieciową do Trybunału Konstytucyjnego.  
Należało tak postąpić,  że Rada wybrała  tzw. mniejsze zło przyjmując powyższe uchwały. 
Zwrócił się do Przewodniczącego Rady do Burmistrza Miasta o większą aktywność w tym 
zakresie oraz nagłośnienie w mediach. 
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9/Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XI/88/2011  Rady  Miejskiej  w 
Łowiczu z dnia 22 czerwca2011 r sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 
dotacji  celowej  na  realizację  zadania  związanego  z  usuwaniem  azbestu  
i  wyrobów  zawierających azbest  na  terenie  miasta  Łowicza  -  przedstawił  Pan Paweł  
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

( stanowi załącznik)

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Wanda  
Białas.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
Jacek Haczykowski.

( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.

18 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu  przyjęła 
jednogłośnie. 
                                                 U c h w a ł ę Nr XXXV/243/2012

Ad.5. 

Informację o działaniach w okresie między Sesjami – przedstawił Pan K.J.  
Kaliński Burmistrz Miasta.

( stanowi złącznik)

 Radny Grzegorz Michalak- w trakcie roku została wprowadzona inwestycja budowa 
parkingu na os. Bratkowice, zapytał czy ta inwestycja będzie realizowana?

Pan Janusz Michalak Dyrektor ZUK – poinformował, że dokumentacja i pozwolenie na 
budowę nie pozwoliło na wcześniejsze rozpoczęcie prac, prace rozpoczęto w dniu 
dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad  6. 

Interpelacje, zapytania, sprawy różne.

                  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje z poprzedniej Sesji nie udzielono, 
ponieważ termin upływa z dniem 19 grudnia 2012 roku.
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Rany Michał Trzoska – odczytał list organizatorów turnieju pn. „Gwiazdy na gwiazdkę”, 
który odbędzie się w dniu 22 grudnia 2013 r. o godz. 16 00 w hali Nr 1 w Osi w Łowiczu. 
Celem imprezy jest między innymi pozyskanie środków finansowych dla chorych dzieci min. 
z Fundacji „Nadzieja”. Zaprosił Radnych, prosząc o wsparcie finansowe tej imprezy.
 Zapytał o możliwość usytuowania nowego potrzebnego przystanku MZK przy sklepie 
„Biedronka” na osiedlu Górki?

Zapytał o kwestię wpisania łowickiego Bożego Ciała na listę UNESCO?

Radny Robert Wójcik -podziękował Burmistrzowi Miasta za odpowiedź i podjęcie działań 
dotyczących bezpłatnego przekazania urządzeń grzewczych znajdujących się w kotłowni na 
ul. Bawełnianej.  

Radny Ryszard Szmajdziński- rokrocznie miasto wspierało finansowo Zakład Opieki 
Społecznej w Łowiczu, zapytał czy w tym roku również planowany jest zakup jakiegoś 
sprzętu. 

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – poinformował, że w sprawie przystanku przy 
Biedronce na os. Górki prowadzono rozmowy z Dyrekcją Biedronki i MZK. Rozważane jest 
zdjęcie części progów zwalniających na ul Zagórskiej i urządzenie nowego przystanku przy 
końcu ul. Sadowej przy wjeździe na ul. Łęczycką. Przez ostatnie 6 lat miasto wspomogło 
łowicki szpital poprzez zakup sprzętu za łączną kwotę ponad 700 tys. zł. W roku bieżącym 
również planowano podobne wsparcie, ale pojawiły się przeszkody prawne. Zwrócił się 
o szersze uzasadnienie do Skarbnika Miasta. 

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – poinformował, że pojawiły się przeszkody 
prawne, przepisy precyzują to tak, że samorząd gminny może finansować realizację 
programów zdrowotnych, które wynikają z rozpoznanych potrzeb mieszkańców wówczas 
można zakupić potrzebny sprzęt lub finansować podobnie jak to jest przy szczepieniach 
przeciwko grypie. 
Czyli najpierw należy rozeznać potrzeby mieszkańców, uchwalić odpowiedni program 
zdrowotny a następnie kupować sprzęt potrzebny do realizacji tego programu. 
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta – poinformowała, że zostało przygotowane 
wystąpienie wraz z uzasadnieniem o wpisanie procesji Bożego Ciała na Krajową Listę 
Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowego.
Pani Anna Bieguszewska Przewodnicząca Klubu Seniora „Radość” – ( całość wystąpienia 
stanowi załącznik) 
Pani Grażyna Duranowska – odniosła się do wyjazdów organizowanych przez 
Stowarzyszenie „Dać szansę”, które nie miały nic wspólnego z Klubem Seniora. Od kilku lat
 z tych wyjazdów korzystałam z tych wyjazdów ze swoją rodziną, w roku bieżącym 
odstąpiłam swoje miejsca Paniom z klubu Seniora. Od 3 lat zbierano więcej niż kosztował 
wyjazd, różnica była datkiem na rzecz Stowarzyszenia, podobnie było i w tym roku. 
Nawiązała do wyjaśnienia Dyrektora MOPS, jakiego udzielił Radnym w dniu 29 listopada br. 
podczas Sesji Rady Miejskiej.
Dyrektor wówczas informował, że do teatru pojechało 45 osób, a faktycznie pojechało 50 
osób. Podczas tego wyjazdu dwóch uczestników się zgubiło i szukano ich z tego powodu 
wzrósł koszt za autobus o 50 zł, który Pani Duranowska pokryła z prywatnych środków, 
Dyrektor MOPS poinformował, że było to 100 zł. 
Pani Maria Nierobisz – członek klubu Seniora „Radość”, zwróciła się do Radnego 
Szmajdzińskiego jak mógł klub „Seniora” nazwać w prasie towarzystwem wzajemnej 
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adoracji? Jej zdaniem jest to oburzające, członkowie w klubie pracują społecznie w chórze, 
sami finansując sobie stroje.  Miesięczna składka członka klubu wynosi 4 zł. 
Osoby, które złożyły skargę na Panią Duranowską korzystały z organizowanych wyjazdów 
zabierając członków rodziny, nie należeli do Klubu. Dziwnym, zatem jest fakt, że MOPS 
zwrócił im pieniądze. Zawsze i wszędzie znajdą się niezadowoleni. 
Zapytała, jakie wymagania ma Radny, jakie zaproszenia do niego należy wysyłać, aby 
przyszedł na spotkanie z klubowiczami. Jest Radnym za pieniądze podatników. 
Stwierdziła, że Radny zazdrości Pani Bieguszewskiej, której nie dorówna, ona kocha ludzi
 i umie z nimi rozmawiać.
Niedługo zbliżają się wybory do samorządu gminnego, zadeklarowała pomoc, aby Pan 
Szmajdziński Radnym już nie został. 
Radny Ryszard Szmajdziński- stwierdził, że nie będzie polemizował wbrew oczekiwaniom 
Pań z Klubu Seniora. Agresja, jaka jest pod jego adresem jemu nie odpowiada.
 Zawsze w swoich wystąpieniach choćby na Sesjach Rady, (co jest do sprawdzenia, ponieważ 
są nagrywane) dobrze wyrażał się i wysoko oceniał prace Klubu Seniora. Jednocześnie ma 
bardzo wiele uwag, co do sposobu prowadzenia i zarządzania tym klubem.
Nie boi się spotkania z członkami Klubu, ale spotkania takie jego zdaniem są bez sensu.  
Zapewnił Panią Bieguszewską podczas rozmowy telefonicznej, że na żadne spotkanie nie 
przyjdzie. Wówczas Pani Bieguszewska powiedziała, że Panie z klubu Seniora przyjdą na 
Sesję, na która szły 2 miesiące, wszystko to postrzega, jako nagonkę na siebie i Radnych 
Lewicy. 
Na Komisji Rewizyjnej zapytał tylko, czego dotyczyła skarga, Dyrektor przedstawił Radnym 
protokół z przeprowadzonej kontroli, z którego wynikają nieprawidłowości w klubie 
o zbieranych pieniądzach od tego są organy ścigania. Przedstawił przykład  nieprawidłowości 
np. wyjazdu do teatru, gdzie  bilet kosztował 21 zł a zbierano po 30 zł.
Inna nieprawidłowość  to nieprawidłowość to zbieranie pieniędzy i wpłacanie ich na prywatne 
konto. 
 Na dzisiejszej Sesji Pani Duranowska mówiła o zbieranych pieniądzach, to nie jest właściwy 
sposób na działanie. Osoba wpłacająca pieniądze powinna otrzymać dokument kasa przyjmie 
i środki te powinny trafić na służbowe konto MOPS, taka gospodarka wprowadza ład i 
porządek. 
Cała sprawa sprowadza się do uwag pod kontem gospodarki finansowej Klubu. 
To on, jako Radny był atakowany przez Panią Annę Bieguszewską. 
Jeszcze nie podjął decyzji o kandydowaniu do Rady Miejskiej a Pani Nierobisz już go skreśla 
z tej listy. 
Jako Radny ma obowiązek pytać i z przysługującego prawa korzysta. Zapytał , która z Pań 
słyszała że mówił o złej działalności klubu?
Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia życzył Paniom z Klubu Seniora, aby 
miały nadal tak piękne głosy i tak ładnie śpiewały, aby nadal robiły to, co robią i czasem 
posłuchajcie osób spoza klubu w dobrze pojętym interesie klubowiczów. 
Natomiast Pani Bieguszewskiej życzył jeszcze jednej dobrej kontroli, która całkowicie sprawę 
wyjaśni.
Pani Anna Bieguszewska – poinformowała, że Klub Seniora posiada budżet w wysokości 
7 tys. zł i z tej kwoty rozlicza się w MOPS fakturami zgodnie z planem pracy klubu, inne to 
prywatne zbiórki klubowiczów np. na wyjazdy. Klub jest jednostką organizacyjną MOPS.
 Nie należy insynuować nieprawidłowości w klubie. Jestem gotowa rozliczyć się fakturami 
przed każdym Radnym, który przekazał dla klubu pieniądze.
Radny Robert Wójcik – został wywołany do zabrania głosu, gdy Pani A. Bieguszewska 
stwierdziła „Radni Lewicy”. Nigdy w swoich wypowiedziach nie wypowiadał się negatywnie 
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na temat Klubu Seniora, występował natomiast o większe środki, aby uczestnikom zapewnić 
terapię zajęciowa, rehabilitację medyczną. Proponowałem utworzenie Stowarzyszenia lub 
Utworzenie Domu Dziennego Pobytu.
Całą gospodarkę finansową Klubu powinien prowadzić MOPS, skargę napisali sami 
klubowicze a nie Radni Lewicy. Regulamin powinien określać całą gospodarkę finansową. 
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa - zamknął dyskusję w tym temacie. 
Ad. 7.  

Termin następnej Sesji Rady Miejskiej  planowany jest na 27 grudnia godz.13-ta z tematami:

1.Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2013-2018 
oraz projektu budżetu na 2013 rok.

2.Ustalenie planów pracy Rady na 2013 r oraz Komisji I półrocze 2013 roku.

Przewodniczący Rady Henryk Zasępa - złożył wszystkim życzenia z okazji Świat Bożego 
Narodzenia i Nowego Roku. 

Ad  8.

Na tym zakończono obrady XXXV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

 Protokołowała:                                   Sekretarz sesji                                  Przewodniczący  Rady

Jadwiga Kardjalik                           Ryszard Szmajdziński                             Henryk   Zasępa   
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